

Title (en)

Method and device for starting an hydraulic membrane pump against a load.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Anfahren einer hydraulischen Membranpumpe gegen Last.

Title (fr)

Méthode et dispositif de démarrage d'une pompe à membrane chargée.

Publication

EP 0283026 A2 19880921 (DE)

Application

EP 88104287 A 19880317

Priority

DE 3708868 A 19870318

Abstract (en)

[origin: US4865528A] In a diaphragm pump, which is provided with at least one diaphragm (1), which separates a delivery chamber (4) from a pressure chamber (5) filled with an hydraulic fluid and is clamped at its edge between the pump body (2) and a pump cover (3), and with an hydraulic diaphragm drive in the form of an oscillating displacement piston (6), which is displaceable in the pump body (2) between the pressure chamber (5) and a storage chamber (7) for the hydraulic fluid, a method as well as an arrangement for starting under load is provided. For this purpose on the pump drive side between the pressure chamber (5) and the storage chamber (7) a connection channel (20) is provided. This connection channel (20) during start-up of the pump leads the hydraulic fluid displaced by the displacement piston (6) in the pressure chamber (5) back into the storage chamber (7) and in the course of the further strokes of the displacement piston (6) is closable by a controlled closing device (A), so that the pressure in the pressure chamber (5) rises up to the level of the discharge pressure.

Abstract (de)

Bei einer Membranpumpe, die versehen ist mit wenigstens einer Membran (1), die einen Förderraum (4) von einem mit Hydraulikflüssigkeit gefüllten Druckraum (5) trennt und an ihrem Rand zwischen dem Pumpenkörper (2) und einem Pumpendeckel (3) eingespannt ist, und mit einem hydraulischen Membranantrieb in Form eines oszillierenden Verdrängererkolbens (6), der im Pumpenkörper (2) zwischen dem Druckraum (5) und einem Vorratsraum (7) für die Hydraulikflüssigkeit verschiebbar ist, ist ein Verfahren sowie eine Vorrichtung zum Anfahren unter Last vorgesehen. Zu diesem Zweck ist auf der Pumpenantriebsseite zwischen dem Druckraum (5) und dem Vorratsraum (7) ein Verbindungskanal (20) vorgesehen. Dieser Verbindungskanal (20) führt beim Anlauf der Pumpe die vom Verdrängererkolben (6) im Druckraum (5) verdrängte Hydraulikflüssigkeit in den Vorratsraum (7) zurück und ist im Verlauf der weiteren Hübe des Verdrängererkolbens (6) durch eine gesteuerte Schließeinrichtung (A) verschließbar, so daß der Druck im Druckraum (5) bis zum Förderdruck ansteigt.

IPC 1-7

F04B 43/06

IPC 8 full level

F04B 49/00 (2006.01); **F04B 43/06** (2006.01); **F04B 43/067** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F04B 43/067 (2013.01 - EP US)

Cited by

US5171129A; WO2019219122A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0283026 A2 19880921; EP 0283026 A3 19890830; EP 0283026 B1 19930303; AT E86363 T1 19930315; DE 3708868 A1 19881006; DE 3708868 C2 19900823; DE 3878706 D1 19930408; JP S63314384 A 19881222; US 4865528 A 19890912

DOCDB simple family (application)

EP 88104287 A 19880317; AT 88104287 T 19880317; DE 3708868 A 19870318; DE 3878706 T 19880317; JP 6377188 A 19880318; US 17014988 A 19880318